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Kommunfullmäktige sammanträdesprotokoll 
2025-06-23 

 
Plats och tid Kulturhuset, måndag 2025-06-23, klockan 18:00 – 18.22 
 
 
Beslutande Kjell Öjeryd, Vänsterpartiet 

Pia Sjöberg, Socialdemokraterna 
Maria Broberg, Vänsterpartiet, ordförande 
Ulrik Thureson, Socialdemokraterna 
Kristina Axelsson, Centerpartiet 
Oscar Öjeryd, Vänsterpartiet 
Katarina Lövgren, Socialdemokraterna 
Inger Stenlund, Vänsterpartiet 
Lilian Holloway, Moderaterna, 1:a vice ordförande 
Erika F Hedman, Socialdemokraterna, 2.a vice ordförande 
Bengt Abrahamsson, Vänsterpartiet 
Jan Lövgren, Socialdemokraterna 
Robin Fransson, Vänsterpartiet 
Lennart Sjöberg, Vänsterpartiet 
Ann-Marie Fjällström, Socialdemokraterna 

 
  
Tjänstgörande ersättare Jan Axelsson, Centerpartiet tjänstgör för Marcus Arvidsson (C) 

 
 
 
 
Övriga deltagare Jan Ask, ställföreträdande kommunchef 
 Sara Grundström, kommunsekreterare 
  
  
 
 
Utses att justera Inger Stenlund (V) och Kristina Axelsson (C) 
 
 
Justeringens tid och plats Protokollet justeras digitalt, information om datum för signering 

återfinns på sista sidan. 
 
Sekreterare Digital signatur Paragrafer 53-60 
  Sara Grundström 
 
Ordförande Digital signatur 
 Maria Broberg 
 
Justerande Digital signatur 
  Inger Stenlund (V) Kristina Axelsson (C) 
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__________________________________________________________________________________ 
 
 BEVIS/ANSLAG 
 
 Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Kommunfullmäktige 
 
Sammanträdesdatum 2025-06-23  Paragraf 53-60 
 
Datum för anslagets uppsättande 2025-06-24 Anslaget tas ner efter 2025-07-15 
 
Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset, kanslienheten 
 
Anslagsansvarig Sara Grundström 
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§ 53  
 
Fastställande av ärendelistan 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
Ärende 8 och 9 byter plats och fastställs därefter enligt följande; 
1 Mötets öppnande  
2 Upprop  
3 Val av två justerare, tillika rösträknare  
4 Tid för justering  
5 Fastställande av ärendelistan  
6 Godkännande av kallelsen  
7 Svar på interpellation - Starta upp förstudie om omvandling 
 av Vindelfjällens naturreservat till nationalpark 2025/366 
8 Investeringsprojekt - Utbyte av vatten- och avloppsledning 
 i Gargnäs 2024/545 
9 Investeringsprojekt - Ledningsförnyelse vatten och avlopp 2025/365 
10 Investeringsprojekt - Belysningsstolpar Sandsele-Antas 
 samt Övre Saxnäs - Nedre Saxnäs 2024/550 
11 Investeringsprojekt - Utbyte belysningsstolpar Sorsele 
 Rankbäcken - Gustavsberg - Jiltjaur 2024/551 
12 Investeringsprojekt - Belysningsstolpar södra Blattnicksele 2024/72 
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§ 54  
 
Godkännande av kallelsen 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
Kallelseförfarandet godkänns 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 11, ska ordföranden tillkännage 
tid och plats för varje sammanträde med fullmäktige och uppgifter om de 
ärenden som ska behandlas. Fullmäktiges sammanträden ska tillkännages på 
kommunens digitala anslagstavla minst en vecka före sammanträdesdagen.  
 
Varje ledamot och ersättare ska kallas till sammanträde minst en vecka före 
sammanträdesdagen. Kallelsen ska innehålla uppgift om tid och plats för 
sammanträdet och om de ärenden som ska behandlas. Kallelsen skickas via e-
post, om inte skäl talar däremot. Tillkännagivande av sammanträdet ska även 
ske, där kommunfullmäktige inför varje mandatperiod har beslutat om. 
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§ 55 Dnr 2025/366-101 
 
Svar på interpellation - Starta upp förstudie om omvandling av 
Vindelfjällens naturreservat till nationalpark 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
Interpellationen anses besvarad. 
 
Ärendebeskrivning 
Kristina Axelsson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande Pia Sjöberg (S) angående medborgarförslaget att starta upp 
förstudie om omvandling av Vindelfjällens naturreservat till nationalpark. 
 
Följande fråga ställs: 
Enligt beslut i Allmänna utskottet 2025-01-28 står följande: 
”Sorsele kommun ska ta initiativet till att påbörja en förstudie kring 
omvandling av Vindelfjällens naturreservat till en nationalpark. Det ska tydligt 
framgå att kommunen har vetorätt efter utförd förstudie”. 
 
Den första frågan 
1. Varför inhämtade inte kommunen yttrande från markägare, sakägare och 

rättighetsinnehavare, det samiska folket samt företag och lokalbefolkning 
innan man tar ett sådant beslut? 

2. Merparten av berörda markägare tillhör det samiska folket. Varför har inte 
kommunen inhämtat yttrande från samtliga instanser som representerar 
hela det samiska folket, enligt Konsultationsordningen innan beslut togs? 

3. Det berörda området Vindelfjällens naturreservat är redan ett skyddat 
område. Anser kommunalrådet att Allmänna utskottet ska förslå 
Kommunstyrelsen att föreslå Kommunfullmäktige att förbigå den gällande 
översiktsplanen, samt ett beslutat Nej till förstudie och nationalpark från 
2008? 

4. Vad är kommunalrådets syfte med att ombilda Vindelfjällens 
naturreservat till nationalpark? 

 
Vid möte med Naturvårdsverket (NVV) och Länsstyrelsen (LST), samt 
inbjudna politiker i Kommunfullmäktige så frågade NVV:s representant ett par 
gånger, ”-Vad är Sorsele kommuns syfte med kontakten angående förstudie av 
Vindelfjällen, kommunen bör återkomma med syfte och mål”. 
 
Det meddelades också att kommunen inte har någon vetorätt, vilket 
meddelades redan 2008 och det finns registrerat i kommunens diarium. 
 
När det gäller att undersöka hur en förstudie kan utveckla Sorsele kommun så 
har NVV tydligt redogjort att förstudien enbart inventerar skyddsvärd natur i 
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området samt tar upp vilka regler som gäller, vilket också går att läsa i 
Nationalparksplan för Sverige 2015-2020 (den senaste versionen). Citat från 
Lokaltidningen från Naano Aunapuu, chef för områdesenheten vid 
Naturvårdsverket, ”så tar man enbart upp frågan om själva bildandet av en 
nationalpark i deras förstudie. Myndigheten genomför inte några studier om 
hur samhällsutveckling kan ske. 
- Naturvårdsverket kan inte utreda hur kommunen kan utveckla samhället. 
Det är kanske en fråga som Tillväxtverket eller regionen kan hjälpa till med, 
säger han”. 
 
5. Hur tänker kommunalrådet att kommunen ska utvecklas utifrån dessa 

yttrande från Naturvårdsverket? 
6. Varför delges inte samtliga politiker i Sorsele kommun dessa inkomna 

skrivelser och information? 
 
Det har kommit in ett antal skrivelser med information, som politiker 
fortfarande inte fått ta del av, där det framgår både protester, fakta och 
information om markägare ovan odlingsgräns. 
 
Fastighetsägare ovan odlingsgräns är fastställt via avvittringsprotokoll och 
inskrivet i Jordabalken. Med dessa fastigheter följer rättigheter och dessa 
rättigheter är grundlagsskyddade. 
 
7. Jag vill veta hur kommunstyrelsens ordförande tänker utveckla 

kommunen genom att ombilda Vindelfjällens naturreservat till en 
nationalpark, samt hur hon tänker när det gäller att ett ombildande kan ta 
ifrån markägare ovan odlingsgräns, rättigheter som följer med ägandet? 

 
Pia Sjöberg (S) besvarar interpellationen på följande sätt: 
Under våren och i början av juni har konsultationer genomförts med de berörda 
samebyarna. Det har varit viktiga och respektfulla samtal, där olika synpunkter 
har kommit fram. 
 
Det råder i dagsläget inte enighet kring att gå vidare med en förstudie – och det 
är naturligt i en fråga som berör både markanvändning, rennäring och 
långsiktiga livsvillkor. Som kommun har vi ett ansvar att respektera urfolks 
rättigheter och samernas inflytande i beslut som påverkar deras mark och 
näringar. Det är en självklar utgångspunkt för oss att en sådan process måste 
bygga på samförstånd. 
Mot den bakgrunden ser vi inte att det finns förutsättningar att gå vidare med 
ett beslut om att inleda en förstudie just nu. Vi kommer därför inte att ta några 
initiativ i den riktningen i nuläget. 
 
Ställföreträdande kommunchef Jan Ask informerar bland annat att; 
Tre samebyar konsulterats och att Sorsele kommun inte tänker konsultera 
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Sametinget. 
 
Kristina Axelsson (C) vill ha ett klargörande var Vänsterpartiet står i frågan 
och svaret blir att det ställer sig bakom Socialdemokraternas svar i 
interpellationen, dvs de tänker inte initiera till en förstudie. Pia Sjöberg nämner 
att det är en fortsatt demokratiprocess, så ledamöterna kan ju enskilt rösta ja, 
men i dagsläget så är det en majoritet för ett nej till förstudie. Kristina 
Axelsson påpekar att man inte med ett ord i sitt ställningstagande tagit 
inkomna protester och skrivelser från medborgare, företagare, fritidshusägare 
och hela det samiska folkets åsikt i beaktande, samt. närmare 1 500 
namnunderskrifter som säger Nej till förstudie och Nationalpark. 
 
Kristina Axelsson anser att konsultationen borde ha genomförts med 
Sametinget, att en stor del av samiska folket därmed inte konsulterats enligt 
konsultationsordningen. 
 
Beslutsunderlag 
Interpellationen 
Kommunfullmäktige 2025-06-16 § 42 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Interpellationen anses besvarad 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
Kommunfullmäktige beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kristina Axelsson (C) 
Pia Sjöberg (S) 
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§ 56 Dnr 2024/545-344 
 
Investeringsprojekt - Utbyte av vatten- och avloppsledning i 
Gargnäs 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
Upphäva beslut 2024-11-04 § 92 om investeringsmedel med 1 200 000 kronor 
för år 2025. 
 
Ärendebeskrivning 
Vatten – och avfallsverksamheten (VA) har beviljats investeringsmedel för 
ledningsförnyelse längs gatorna Åsvägen och Sågvägen i Gargnäs. Efter 
genomlysning av ledningsnätet ser verksamheten att behov av insatser är mer 
akut i andra delar av kommunen. Verksamheten ser därför ett behov av att 
kunna nyttja dessa medel där behovet är som störst. Verksamheten föreslår 
därför att återkalla tidigare beslut om investeringsprojekt om 1 200 000 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2025-06-16 § 109 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2025-06-10 
Kommunfullmäktige 2024-11-04 § 92 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2024-10-15  
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Upphäva beslut 2024-11-04 § 92 om investeringsmedel 
med 1 200 000 kronor för år 2025. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
Kommunfullmäktige beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Ekonomienheten 
Teknisk chef 
GVA-chef 
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§ 57 Dnr 2025/365-344 
 
Investeringsprojekt - Ledningsförnyelse vatten och avlopp 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
Beviljar VA-kollektivet investeringsmedel med 1 200 000 kronor för 
ledningsförnyelse under 2025. 
 
Ärendebeskrivning 
Vatten- och avloppsverksamheten (VA) har tidigare beviljats 
investeringsmedel om 1 200 000 kronor för ledningsförnyelse längs gatorna 
Åsvägen och Sågvägen i Gargnäs. Efter genomlysning av ledningsnätet ser 
verksamheten att behov av insatser är mer akut i andra delar av kommunen. 
Verksamheten har utifrån detta föreslagit politiken att återkalla beslut om 
insatser längs Åsvägen och Sågvägen. 
 
Verksamheten ser likväl ett behov av dessa medel för att göra insatser där 
behovet är som störst.  
 
Verksamheten förslår därför politiken att bevilja motsvarande medel för 
ledningsförnyelse vatten och avlopp. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2025-06-16 § 110 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2025-06-10 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Att bevilja VA-kollektivet investeringsmedel med 1 200 
000 kronor för ledningsförnyelse under 2025. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
Kommunfullmäktige beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Ekonomienheten 
Teknisk chef 
GVA-chef 
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§ 58 Dnr 2024/550-317 
 
Investeringsprojekt - Belysningsstolpar Sandsele-Antas samt 
Övre Saxnäs - Nedre Saxnäs 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
Att upphäva tidigare fattade beslut om investeringsprojekt belysningsstolpar 
Sandsele – Antas samt Övre Saxnäs – Nedre Saxnäs 220 000 kronor, dnr 
2024/550. 
 
Ärendebeskrivning 
Teknisk chef har tillsammans med GVA-chef aviserat för politiken under 
våren att dessa projekt ser ut att bli mer kostsamma än vad som beräknades vid 
äskningstillfället. Orsak till detta är att Trafikverket ställer andra krav på 
stolpar och armaturer än vad som estimerades initialt. Montagekostnaderna är 
också betydligt högre än vad som framkom i projektets början.  
 
Södra Blattnicksele, dnr 2024/72 - Beviljade medel uppgår till 481 000 kronor 
för 2024. Dessa medel har inte överflyttats till 2025 och dessa medel har inte 
nyttjats då projektet inte dragit i gång sommar 2025. 
 
Sorsele kommun har tidigare fattat beslut om investeringsmedel för att 
möjliggöra utbyte av belysningsstolpar längs sträckorna Sandsele – Antas samt 
Övre Saxnäs – Nedre Saxnäs, dnr 2024/550. Beviljade medel uppgår till 220 
000 kronor att nyttjas under 2025.  
 
Ytterligare projekt har beviljats kopplat till utbyte belysningsstolpar, dnr 
2024/554 Sorsele – Rankbäcken – Gustavsberg – Giltjaur med 400 000 kronor 
för 2025. Dessa medel kommer inte att nyttjas under 2025.  
 
För projekt som ligger längre fram kommer verksamheten att inkomma med 
nytt investeringsäskande. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2025-06-16 § 111 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 
Kommunfullmäktige 2024-11-04 § 96 
Tjänsteutlåtande 2024-10-15 
Budgetberedningen 2024-10-03 § 8 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen lämnar 2025-06-16 § 111 förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
Kommunfullmäktige beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Ekonomienheten 
Teknisk chef 
GVA-chef 
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§ 59 Dnr 2024/551-317 
 
Investeringsprojekt - Utbyte belysningsstolpar Sorsele 
Rankbäcken - Gustavsberg - Giltjaur 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
Att upphäva tidigare fattade beslut om investeringsprojekt Sorsele – 
Rankbäcken – Gustavsberg – Giltjaur 400 000 kronor, dnr 2024/551. 
 
Ärendebeskrivning 
Teknisk chef har tillsammans med GVA-chef aviserat för politiken under 
våren att dessa projekt ser ut att bli mer kostsamma än vad som beräknades vid 
äskningstillfället. Orsak till detta är att Trafikverket ställer andra krav på 
stolpar och armaturer än vad som estimerades initialt. Montagekostnaderna är 
också betydligt högre än vad som framkom i projektets början.  
 
Södra Blattnicksele, dnr 2024/72 - Beviljade medel uppgår till 481 000 kronor 
för 2024. Dessa medel har inte överflyttats till 2025 och dessa medel har inte 
nyttjats då projektet inte dragit i gång sommar 2025. 
 
Sorsele kommun har tidigare fattat beslut om investeringsmedel för att 
möjliggöra utbyte av belysningsstolpar längs sträckorna Sandsele – Antas samt 
Övre Saxnäs – Nedre Saxnäs, dnr 2024/550. Beviljade medel uppgår till 220 
000 kronor att nyttjas under 2025.  
 
Ytterligare projekt har beviljats kopplat till utbyte belysningsstolpar, dnr 
2024/554 Sorsele – Rankbäcken – Gustavsberg – Giltjaur med 400 000 kronor 
för 2025. Dessa medel kommer inte att nyttjas under 2025.  
 
För projekt som ligger längre fram kommer verksamheten att inkomma med 
nytt investeringsäskande. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2025-06-16 § 111 
Tjänsteutlåtande 2025-06-16 
Kommunfullmäktige 2024-11-04 § 97 
Tjänsteutlåtande 2024-10-15 
Budgetberedningen 2024-10-03 § 8 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen lämnar 2025-06-16 § 111 förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
Kommunfullmäktige beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Ekonomienheten 
Teknisk chef 
GVA-chef 
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§ 60 Dnr 2024/72-317 
 
Investeringsprojekt - Belysningsstolpar södra Blattnicksele 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
Att bevilja investeringsmedel enbart för sträckan Södra Blattnicksele med 
620 000 kronor för år 2025. 
 
Ärendebeskrivning 
Teknisk chef har tillsammans med GVA-chef aviserat för politiken under 
våren att dessa projekt ser ut att bli mer kostsamma än vad som beräknades vid 
äskningstillfället. Orsak till detta är att Trafikverket ställer andra krav på 
stolpar och armaturer än vad som estimerades initialt. Montagekostnaderna är 
också betydligt högre än vad som framkom i projektets början.  
 
Södra Blattnicksele, dnr 2024/72 - Beviljade medel uppgår till 481 000 kronor 
för 2024. Dessa medel har inte överflyttats till 2025 och dessa medel har inte 
nyttjats då projektet inte dragit i gång sommar 2025. 
 
Sorsele kommun har tidigare fattat beslut om investeringsmedel för att 
möjliggöra utbyte av belysningsstolpar längs sträckorna Sandsele – Antas samt 
Övre Saxnäs – Nedre Saxnäs, dnr 2024/550. Beviljade medel uppgår till 220 
000 kronor att nyttjas under 2025.  
 
Ytterligare projekt har beviljats kopplat till utbyte belysningsstolpar, dnr 
2024/554 Sorsele – Rankbäcken – Gustavsberg – Giltjaur med 400 000 kronor 
för 2025. Dessa medel kommer inte att nyttjas under 2025.  
 
För projekt som ligger längre fram kommer verksamheten att inkomma med 
nytt investeringsäskande. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2025-06-16 § 111 
Tjänsteutlåtande 2025-06-16 
Kommunfullmäktige 2024-03-11 § 11 
Sammanfattning belysningsprojekt 
Tjänsteutlåtande 2024-02-20 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen lämnar 2025-06-16 § 111 förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
Kommunfullmäktige beslut. 
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Beslutet sänds till: 
Ekonomienheten 
Teknisk chef 
GVA-chef 

15

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

: 7
a0

36
16

3-
90

9f
-4

a8
b-

92
e8

-a
1c

93
0e

e2
07

3



Undertecknare

SARA GRUNDSTRÖM
Sekreterare
RaxuW3Oo3XSiJeoh/KZvbg 2025-06-24 12:47:42Z

INGER STENLUND
Justerare
SM0nq20GXnVk0U4UdSlpWw 2025-06-24 12:55:52Z

MARIA BROBERG
Ordförande
inHOZdb+mFxEAD9BPYQn7g 2025-06-24 12:57:03Z

Åsa Kristina Axelsson
Justerare
xNfDVDakaUYhXSdHSeRXnQ 2025-06-24 13:08:12Z

Dokument i försändelsen

Protokoll  Kommunfullmäktige 2025-06-23.pdf SHA256: 677310c0e5da60e0981f5ed8401ebbb27d7bfd2da12e60ef871e7118cc8c62ae

Signaturerna i detta dokument är juridiskt bindande. Dokumentet är signerat med Addo Sign säkra digitala signatur.
Undertecknarens identitet registreras fysiskt i det elektroniska PDF-dokumentet och visas nedan.

Alla tider anges i koordinerad universell tid (Coordinated Universal Time, UTC).

Dokumentet signeras digitalt med den säkra signeringstjänsten Addo 
Sign. Signaturbeviset i dokumentet säkras och valideras med det 
matematiska hashvärdet för originaldokumentet.

Dokumentet är låst för ändringar och tidsstämplat med ett certifikat 
från en betrodd tredje part. Alla kryptografiska signeringsbevis är 
inbäddade i PDF-dokumentet ifall de ska användas för validering i 
framtiden.

Hur man verifierar dokumentets äkthet
Dokumentet är skyddat med ett Adobe CDS-certifikat. När dokumentet 
öppnas i Adobe Reader ser det ut att vara signerat genom Addo Sign 
signeringstjänst.

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

: 7
a0

36
16

3-
90

9f
-4

a8
b-

92
e8

-a
1c

93
0e

e2
07

3


	Protokoll förstasida [Protokoll]
	Fastställande av ärendelistan
	Beslut KF 2025-06-23
Fastställande av ärendelistan

	Godkännande av kallelsen
	Beslut KF 2025-06-23
Godkännande av kallelsen

	Svar på interpellation - Starta upp förstudie om omvandling av Vindelfjällens naturreservat till nationalpark
	Beslut KF 2025-06-23
Svar på interpellation - Starta upp förstudie om omvandling av Vindelfjällens naturreservat till nationalpark
	Sida 1
	Sida 2
	Sida 3


	Investeringsprojekt - Utbyte av vatten- och avloppsledning i Gargnäs
	Beslut KF 2025-06-23
Investeringsprojekt - Utbyte av vatten- och avloppsledning i Gargnäs

	Investeringsprojekt - Ledningsförnyelse vatten och avlopp
	Beslut KF 2025-06-23
Investeringsprojekt - Ledningsförnyelse vatten och avlopp

	Investeringsprojekt - Belysningsstolpar Sandsele-Antas samt Övre Saxnäs - Nedre Saxnäs
	Beslut KF 2025-06-23
Investeringsprojekt - Belysningsstolpar Sandsele-Antas samt Övre Saxnäs - Nedre Saxnäs
	Sida 1
	Sida 2


	Investeringsprojekt - Utbyte belysningsstolpar Sorsele Rankbäcken -  Gustavsberg - Jiltjaur
	Beslut KF 2025-06-23
Investeringsprojekt - Utbyte belysningsstolpar Sorsele Rankbäcken -  Gustavsberg - Jiltjaur
	Sida 1
	Sida 2


	Investeringsprojekt - Belysningsstolpar södra Blattnicksele
	Beslut KF 2025-06-23
Investeringsprojekt - Belysningsstolpar södra Blattnicksele
	Sida 1
	Sida 2










 


 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
Juridiskt bindande 


Kommunfullmäktige sammanträdesprotokoll 
2025-06-23 


 
Plats och tid Kulturhuset, måndag 2025-06-23, klockan 18:00 – 18.22 
 
 
Beslutande Kjell Öjeryd, Vänsterpartiet 


Pia Sjöberg, Socialdemokraterna 
Maria Broberg, Vänsterpartiet, ordförande 
Ulrik Thureson, Socialdemokraterna 
Kristina Axelsson, Centerpartiet 
Oscar Öjeryd, Vänsterpartiet 
Katarina Lövgren, Socialdemokraterna 
Inger Stenlund, Vänsterpartiet 
Lilian Holloway, Moderaterna, 1:a vice ordförande 
Erika F Hedman, Socialdemokraterna, 2.a vice ordförande 
Bengt Abrahamsson, Vänsterpartiet 
Jan Lövgren, Socialdemokraterna 
Robin Fransson, Vänsterpartiet 
Lennart Sjöberg, Vänsterpartiet 
Ann-Marie Fjällström, Socialdemokraterna 


 
  
Tjänstgörande ersättare Jan Axelsson, Centerpartiet tjänstgör för Marcus Arvidsson (C) 


 
 
 
 
Övriga deltagare Jan Ask, ställföreträdande kommunchef 
 Sara Grundström, kommunsekreterare 
  
  
 
 
Utses att justera Inger Stenlund (V) och Kristina Axelsson (C) 
 
 
Justeringens tid och plats Protokollet justeras digitalt, information om datum för signering 


återfinns på sista sidan. 
 
Sekreterare Digital signatur Paragrafer 53-60 
  Sara Grundström 
 
Ordförande Digital signatur 
 Maria Broberg 
 
Justerande Digital signatur 
  Inger Stenlund (V) Kristina Axelsson (C) 


1







 


 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
Juridiskt bindande 


__________________________________________________________________________________ 
 
 BEVIS/ANSLAG 
 
 Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Kommunfullmäktige 
 
Sammanträdesdatum 2025-06-23  Paragraf 53-60 
 
Datum för anslagets uppsättande 2025-06-24 Anslaget tas ner efter 2025-07-15 
 
Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset, kanslienheten 
 
Anslagsansvarig Sara Grundström 
 
 


2







  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  Datum  
 
Kommunfullmäktige 2025-06-23   


 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och  Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


§ 53  
 
Fastställande av ärendelistan 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
Ärende 8 och 9 byter plats och fastställs därefter enligt följande; 
1 Mötets öppnande  
2 Upprop  
3 Val av två justerare, tillika rösträknare  
4 Tid för justering  
5 Fastställande av ärendelistan  
6 Godkännande av kallelsen  
7 Svar på interpellation - Starta upp förstudie om omvandling 
 av Vindelfjällens naturreservat till nationalpark 2025/366 
8 Investeringsprojekt - Utbyte av vatten- och avloppsledning 
 i Gargnäs 2024/545 
9 Investeringsprojekt - Ledningsförnyelse vatten och avlopp 2025/365 
10 Investeringsprojekt - Belysningsstolpar Sandsele-Antas 
 samt Övre Saxnäs - Nedre Saxnäs 2024/550 
11 Investeringsprojekt - Utbyte belysningsstolpar Sorsele 
 Rankbäcken - Gustavsberg - Jiltjaur 2024/551 
12 Investeringsprojekt - Belysningsstolpar södra Blattnicksele 2024/72 
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§ 54  
 
Godkännande av kallelsen 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
Kallelseförfarandet godkänns 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 11, ska ordföranden tillkännage 
tid och plats för varje sammanträde med fullmäktige och uppgifter om de 
ärenden som ska behandlas. Fullmäktiges sammanträden ska tillkännages på 
kommunens digitala anslagstavla minst en vecka före sammanträdesdagen.  
 
Varje ledamot och ersättare ska kallas till sammanträde minst en vecka före 
sammanträdesdagen. Kallelsen ska innehålla uppgift om tid och plats för 
sammanträdet och om de ärenden som ska behandlas. Kallelsen skickas via e-
post, om inte skäl talar däremot. Tillkännagivande av sammanträdet ska även 
ske, där kommunfullmäktige inför varje mandatperiod har beslutat om. 
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§ 55 Dnr 2025/366-101 
 
Svar på interpellation - Starta upp förstudie om omvandling av 
Vindelfjällens naturreservat till nationalpark 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
Interpellationen anses besvarad. 
 
Ärendebeskrivning 
Kristina Axelsson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande Pia Sjöberg (S) angående medborgarförslaget att starta upp 
förstudie om omvandling av Vindelfjällens naturreservat till nationalpark. 
 
Följande fråga ställs: 
Enligt beslut i Allmänna utskottet 2025-01-28 står följande: 
”Sorsele kommun ska ta initiativet till att påbörja en förstudie kring 
omvandling av Vindelfjällens naturreservat till en nationalpark. Det ska tydligt 
framgå att kommunen har vetorätt efter utförd förstudie”. 
 
Den första frågan 
1. Varför inhämtade inte kommunen yttrande från markägare, sakägare och 


rättighetsinnehavare, det samiska folket samt företag och lokalbefolkning 
innan man tar ett sådant beslut? 


2. Merparten av berörda markägare tillhör det samiska folket. Varför har inte 
kommunen inhämtat yttrande från samtliga instanser som representerar 
hela det samiska folket, enligt Konsultationsordningen innan beslut togs? 


3. Det berörda området Vindelfjällens naturreservat är redan ett skyddat 
område. Anser kommunalrådet att Allmänna utskottet ska förslå 
Kommunstyrelsen att föreslå Kommunfullmäktige att förbigå den gällande 
översiktsplanen, samt ett beslutat Nej till förstudie och nationalpark från 
2008? 


4. Vad är kommunalrådets syfte med att ombilda Vindelfjällens 
naturreservat till nationalpark? 


 
Vid möte med Naturvårdsverket (NVV) och Länsstyrelsen (LST), samt 
inbjudna politiker i Kommunfullmäktige så frågade NVV:s representant ett par 
gånger, ”-Vad är Sorsele kommuns syfte med kontakten angående förstudie av 
Vindelfjällen, kommunen bör återkomma med syfte och mål”. 
 
Det meddelades också att kommunen inte har någon vetorätt, vilket 
meddelades redan 2008 och det finns registrerat i kommunens diarium. 
 
När det gäller att undersöka hur en förstudie kan utveckla Sorsele kommun så 
har NVV tydligt redogjort att förstudien enbart inventerar skyddsvärd natur i 
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området samt tar upp vilka regler som gäller, vilket också går att läsa i 
Nationalparksplan för Sverige 2015-2020 (den senaste versionen). Citat från 
Lokaltidningen från Naano Aunapuu, chef för områdesenheten vid 
Naturvårdsverket, ”så tar man enbart upp frågan om själva bildandet av en 
nationalpark i deras förstudie. Myndigheten genomför inte några studier om 
hur samhällsutveckling kan ske. 
- Naturvårdsverket kan inte utreda hur kommunen kan utveckla samhället. 
Det är kanske en fråga som Tillväxtverket eller regionen kan hjälpa till med, 
säger han”. 
 
5. Hur tänker kommunalrådet att kommunen ska utvecklas utifrån dessa 


yttrande från Naturvårdsverket? 
6. Varför delges inte samtliga politiker i Sorsele kommun dessa inkomna 


skrivelser och information? 
 
Det har kommit in ett antal skrivelser med information, som politiker 
fortfarande inte fått ta del av, där det framgår både protester, fakta och 
information om markägare ovan odlingsgräns. 
 
Fastighetsägare ovan odlingsgräns är fastställt via avvittringsprotokoll och 
inskrivet i Jordabalken. Med dessa fastigheter följer rättigheter och dessa 
rättigheter är grundlagsskyddade. 
 
7. Jag vill veta hur kommunstyrelsens ordförande tänker utveckla 


kommunen genom att ombilda Vindelfjällens naturreservat till en 
nationalpark, samt hur hon tänker när det gäller att ett ombildande kan ta 
ifrån markägare ovan odlingsgräns, rättigheter som följer med ägandet? 


 
Pia Sjöberg (S) besvarar interpellationen på följande sätt: 
Under våren och i början av juni har konsultationer genomförts med de berörda 
samebyarna. Det har varit viktiga och respektfulla samtal, där olika synpunkter 
har kommit fram. 
 
Det råder i dagsläget inte enighet kring att gå vidare med en förstudie – och det 
är naturligt i en fråga som berör både markanvändning, rennäring och 
långsiktiga livsvillkor. Som kommun har vi ett ansvar att respektera urfolks 
rättigheter och samernas inflytande i beslut som påverkar deras mark och 
näringar. Det är en självklar utgångspunkt för oss att en sådan process måste 
bygga på samförstånd. 
Mot den bakgrunden ser vi inte att det finns förutsättningar att gå vidare med 
ett beslut om att inleda en förstudie just nu. Vi kommer därför inte att ta några 
initiativ i den riktningen i nuläget. 
 
Ställföreträdande kommunchef Jan Ask informerar bland annat att; 
Tre samebyar konsulterats och att Sorsele kommun inte tänker konsultera 
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Sametinget. 
 
Kristina Axelsson (C) vill ha ett klargörande var Vänsterpartiet står i frågan 
och svaret blir att det ställer sig bakom Socialdemokraternas svar i 
interpellationen, dvs de tänker inte initiera till en förstudie. Pia Sjöberg nämner 
att det är en fortsatt demokratiprocess, så ledamöterna kan ju enskilt rösta ja, 
men i dagsläget så är det en majoritet för ett nej till förstudie. Kristina 
Axelsson påpekar att man inte med ett ord i sitt ställningstagande tagit 
inkomna protester och skrivelser från medborgare, företagare, fritidshusägare 
och hela det samiska folkets åsikt i beaktande, samt. närmare 1 500 
namnunderskrifter som säger Nej till förstudie och Nationalpark. 
 
Kristina Axelsson anser att konsultationen borde ha genomförts med 
Sametinget, att en stor del av samiska folket därmed inte konsulterats enligt 
konsultationsordningen. 
 
Beslutsunderlag 
Interpellationen 
Kommunfullmäktige 2025-06-16 § 42 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Interpellationen anses besvarad 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
Kommunfullmäktige beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kristina Axelsson (C) 
Pia Sjöberg (S) 
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§ 56 Dnr 2024/545-344 
 
Investeringsprojekt - Utbyte av vatten- och avloppsledning i 
Gargnäs 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
Upphäva beslut 2024-11-04 § 92 om investeringsmedel med 1 200 000 kronor 
för år 2025. 
 
Ärendebeskrivning 
Vatten – och avfallsverksamheten (VA) har beviljats investeringsmedel för 
ledningsförnyelse längs gatorna Åsvägen och Sågvägen i Gargnäs. Efter 
genomlysning av ledningsnätet ser verksamheten att behov av insatser är mer 
akut i andra delar av kommunen. Verksamheten ser därför ett behov av att 
kunna nyttja dessa medel där behovet är som störst. Verksamheten föreslår 
därför att återkalla tidigare beslut om investeringsprojekt om 1 200 000 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2025-06-16 § 109 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2025-06-10 
Kommunfullmäktige 2024-11-04 § 92 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2024-10-15  
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Upphäva beslut 2024-11-04 § 92 om investeringsmedel 
med 1 200 000 kronor för år 2025. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
Kommunfullmäktige beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Ekonomienheten 
Teknisk chef 
GVA-chef 
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§ 57 Dnr 2025/365-344 
 
Investeringsprojekt - Ledningsförnyelse vatten och avlopp 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
Beviljar VA-kollektivet investeringsmedel med 1 200 000 kronor för 
ledningsförnyelse under 2025. 
 
Ärendebeskrivning 
Vatten- och avloppsverksamheten (VA) har tidigare beviljats 
investeringsmedel om 1 200 000 kronor för ledningsförnyelse längs gatorna 
Åsvägen och Sågvägen i Gargnäs. Efter genomlysning av ledningsnätet ser 
verksamheten att behov av insatser är mer akut i andra delar av kommunen. 
Verksamheten har utifrån detta föreslagit politiken att återkalla beslut om 
insatser längs Åsvägen och Sågvägen. 
 
Verksamheten ser likväl ett behov av dessa medel för att göra insatser där 
behovet är som störst.  
 
Verksamheten förslår därför politiken att bevilja motsvarande medel för 
ledningsförnyelse vatten och avlopp. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2025-06-16 § 110 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2025-06-10 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen - Att bevilja VA-kollektivet investeringsmedel med 1 200 
000 kronor för ledningsförnyelse under 2025. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
Kommunfullmäktige beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Ekonomienheten 
Teknisk chef 
GVA-chef 
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§ 58 Dnr 2024/550-317 
 
Investeringsprojekt - Belysningsstolpar Sandsele-Antas samt 
Övre Saxnäs - Nedre Saxnäs 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
Att upphäva tidigare fattade beslut om investeringsprojekt belysningsstolpar 
Sandsele – Antas samt Övre Saxnäs – Nedre Saxnäs 220 000 kronor, dnr 
2024/550. 
 
Ärendebeskrivning 
Teknisk chef har tillsammans med GVA-chef aviserat för politiken under 
våren att dessa projekt ser ut att bli mer kostsamma än vad som beräknades vid 
äskningstillfället. Orsak till detta är att Trafikverket ställer andra krav på 
stolpar och armaturer än vad som estimerades initialt. Montagekostnaderna är 
också betydligt högre än vad som framkom i projektets början.  
 
Södra Blattnicksele, dnr 2024/72 - Beviljade medel uppgår till 481 000 kronor 
för 2024. Dessa medel har inte överflyttats till 2025 och dessa medel har inte 
nyttjats då projektet inte dragit i gång sommar 2025. 
 
Sorsele kommun har tidigare fattat beslut om investeringsmedel för att 
möjliggöra utbyte av belysningsstolpar längs sträckorna Sandsele – Antas samt 
Övre Saxnäs – Nedre Saxnäs, dnr 2024/550. Beviljade medel uppgår till 220 
000 kronor att nyttjas under 2025.  
 
Ytterligare projekt har beviljats kopplat till utbyte belysningsstolpar, dnr 
2024/554 Sorsele – Rankbäcken – Gustavsberg – Giltjaur med 400 000 kronor 
för 2025. Dessa medel kommer inte att nyttjas under 2025.  
 
För projekt som ligger längre fram kommer verksamheten att inkomma med 
nytt investeringsäskande. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2025-06-16 § 111 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 
Kommunfullmäktige 2024-11-04 § 96 
Tjänsteutlåtande 2024-10-15 
Budgetberedningen 2024-10-03 § 8 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen lämnar 2025-06-16 § 111 förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
Kommunfullmäktige beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Ekonomienheten 
Teknisk chef 
GVA-chef 
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juridiskt bindande 


§ 59 Dnr 2024/551-317 
 
Investeringsprojekt - Utbyte belysningsstolpar Sorsele 
Rankbäcken - Gustavsberg - Giltjaur 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
Att upphäva tidigare fattade beslut om investeringsprojekt Sorsele – 
Rankbäcken – Gustavsberg – Giltjaur 400 000 kronor, dnr 2024/551. 
 
Ärendebeskrivning 
Teknisk chef har tillsammans med GVA-chef aviserat för politiken under 
våren att dessa projekt ser ut att bli mer kostsamma än vad som beräknades vid 
äskningstillfället. Orsak till detta är att Trafikverket ställer andra krav på 
stolpar och armaturer än vad som estimerades initialt. Montagekostnaderna är 
också betydligt högre än vad som framkom i projektets början.  
 
Södra Blattnicksele, dnr 2024/72 - Beviljade medel uppgår till 481 000 kronor 
för 2024. Dessa medel har inte överflyttats till 2025 och dessa medel har inte 
nyttjats då projektet inte dragit i gång sommar 2025. 
 
Sorsele kommun har tidigare fattat beslut om investeringsmedel för att 
möjliggöra utbyte av belysningsstolpar längs sträckorna Sandsele – Antas samt 
Övre Saxnäs – Nedre Saxnäs, dnr 2024/550. Beviljade medel uppgår till 220 
000 kronor att nyttjas under 2025.  
 
Ytterligare projekt har beviljats kopplat till utbyte belysningsstolpar, dnr 
2024/554 Sorsele – Rankbäcken – Gustavsberg – Giltjaur med 400 000 kronor 
för 2025. Dessa medel kommer inte att nyttjas under 2025.  
 
För projekt som ligger längre fram kommer verksamheten att inkomma med 
nytt investeringsäskande. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2025-06-16 § 111 
Tjänsteutlåtande 2025-06-16 
Kommunfullmäktige 2024-11-04 § 97 
Tjänsteutlåtande 2024-10-15 
Budgetberedningen 2024-10-03 § 8 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen lämnar 2025-06-16 § 111 förslag till beslut. 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  Datum  
 
Kommunfullmäktige 2025-06-23   


 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och  Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
Kommunfullmäktige beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Ekonomienheten 
Teknisk chef 
GVA-chef 


13







  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  Datum  
 
Kommunfullmäktige 2025-06-23   


 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och  Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


§ 60 Dnr 2024/72-317 
 
Investeringsprojekt - Belysningsstolpar södra Blattnicksele 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
Att bevilja investeringsmedel enbart för sträckan Södra Blattnicksele med 
620 000 kronor för år 2025. 
 
Ärendebeskrivning 
Teknisk chef har tillsammans med GVA-chef aviserat för politiken under 
våren att dessa projekt ser ut att bli mer kostsamma än vad som beräknades vid 
äskningstillfället. Orsak till detta är att Trafikverket ställer andra krav på 
stolpar och armaturer än vad som estimerades initialt. Montagekostnaderna är 
också betydligt högre än vad som framkom i projektets början.  
 
Södra Blattnicksele, dnr 2024/72 - Beviljade medel uppgår till 481 000 kronor 
för 2024. Dessa medel har inte överflyttats till 2025 och dessa medel har inte 
nyttjats då projektet inte dragit i gång sommar 2025. 
 
Sorsele kommun har tidigare fattat beslut om investeringsmedel för att 
möjliggöra utbyte av belysningsstolpar längs sträckorna Sandsele – Antas samt 
Övre Saxnäs – Nedre Saxnäs, dnr 2024/550. Beviljade medel uppgår till 220 
000 kronor att nyttjas under 2025.  
 
Ytterligare projekt har beviljats kopplat till utbyte belysningsstolpar, dnr 
2024/554 Sorsele – Rankbäcken – Gustavsberg – Giltjaur med 400 000 kronor 
för 2025. Dessa medel kommer inte att nyttjas under 2025.  
 
För projekt som ligger längre fram kommer verksamheten att inkomma med 
nytt investeringsäskande. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2025-06-16 § 111 
Tjänsteutlåtande 2025-06-16 
Kommunfullmäktige 2024-03-11 § 11 
Sammanfattning belysningsprojekt 
Tjänsteutlåtande 2024-02-20 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen lämnar 2025-06-16 § 111 förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
Kommunfullmäktige beslut. 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  Datum  
 
Kommunfullmäktige 2025-06-23   


 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och  Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


 
Beslutet sänds till: 
Ekonomienheten 
Teknisk chef 
GVA-chef 
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